

Еженедельник новостей МДС, 29 апреля - 8 мая

IBC Weekly News, April 29 - May 8, 2019

29 апреля

На форуме, проведенном по инициативе депутата ЖК **Махабат Мавляновой**, [обсудили проблемы детей-сирот](#) и пути их решения через трудоустройство.

С [департаментом экономики и инвестиций мэрии города Бишкека](#) рассмотрели перспективы сотрудничества по привлечению инвестиций в столицу.

30 апреля

[Межведомственная рабочая группа](#) по инвентаризации [законодательства в сфере недропользования](#) подвела предварительные итоги своей деятельности.

РГ рассмотрела [обязательства Правительства КР](#) в рамках Открытого правительства по раскрытию данных в [горнодобывающей отрасли](#) на уровне лицензии.

3 мая

Министр экономики рассказал бизнесу о [реформах по поддержке предпринимательства](#). Исполнительный директор МДС [представил комментарии](#) по механизму третейских судов.

6 мая

С представителями бизнес-ассоциаций министр экономики обсудил [законопроект, направленный на устранение противоречий](#) со статьей 75 Договора о ЕАЭС.

7 мая

На заседании Комитета МДС по минеральным ресурсам презентована концепция [Форума МДС](#). Рассмотрены текущие законодательные инициативы в сфере недропользования.

8 мая

В Бишкеке прошел прием в честь [празднования Дня Европы](#).

April 29

The forum held at the initiative of **MP Makhabat Mavlyanova** discussed the [problems of orphans](#) and their possible solutions through employment.

IBC and [Economy and Investment Department](#) of the Bishkek City Hall discussed cooperation prospects in attracting investments in Bishkek.

April 30

The [interdepartmental working group](#) on [legislation inventory in subsoil](#) use summed up the preliminary results of its activities.

The working group discussed [obligations of the Government](#) of the Kyrgyz Republic in the framework of the Open Government Initiative [“Disclosure of interrelated mining data relation to licenses”](#).

May 3

Economy Minister Oleg Pankratov discussed with business representatives [reforms to support and develop entrepreneurship](#) in Kyrgyzstan. The IBC Executive Director [provided comments](#) on the arbitration mechanism.

May 6

Representatives of business associations and the Economy Minister [discussed the draft law](#) aimed to eliminate contradictions with Article 75 of the EAEU Treaty.

May

A concept of the upcoming [IBC Forum](#) was presented at the IBC Mineral Resources Committee (MRC) meeting. The MRC members also discussed current legislative initiatives in the subsoil use.

May

Reception in honor of the [Europe Day](#) was held in Bishkek.

Объявления

Announcements

В ближайшее время состоится расширенное заседание [комитета МДС по интеллектуальной собственности и информационным технологиям](#).

An extended meeting of the **IBC Intellectual Property and Information Technologies Committee** will be held soon. The meeting will be devoted to information technologies. If you have

Встреча будет посвящена информационным технологиям. Если у вас есть предложения к повестке, просьба обращаться к Дастану Иманалиеву по тел. 623 394.

24 мая в КГНУ состоится конференция «**Предпринимательство в парадигме устойчивого развития КР**». По вопросам участия обращаться по тел. 32 33 84, email: kef.knu@gmail.com

any suggestions to the agenda, please contact Dastan Imanaliev by tel. 623 394.

On May 24, the Kyrgyz State National University will hold a conference “**Entrepreneurship in the paradigm of sustainable development of the Kyrgyz Republic**”. For participation, please contact: tel. 32 33 84, email: kef.knu@gmail.com

Новости членов МДС

Представители туристической [компании Ak-Sai Travel](#), члена Международного делового совета, приняли участие в [международной туристической выставке Arabian Travel Market 2019](#).

Centerra Gold Inc. объявила итоги выборов в состав [совета директоров компании](#). Из 11 директоров **трое представляют Кыргызстан**.

News from IBC members

Representatives of [Ak-Sai Travel](#), an International Business Council member, took part in the **Arabian Travel Market 2019 international tourism exhibition** held at the Dubai World Trade Center from April 28 to May 1, 2019.

Centerra Gold Inc. announces that the 11 nominees were elected as [directors of Centerra](#). Three directors represent Kyrgyzstan.

Встречи с членами МДС

30 апреля – с директором [филиала Sonora в Кыргызстане](#) **Сергеем Чулновым** рассмотрели вызовы экономической деятельности логистических компаний.

30 апреля – с представителями [Университета Центральной Азии](#) обсудили концепцию предстоящей **Международной конференции по цифровой трансформации** в регионе.

8 мая – с руководством мобильного оператора О! (ООО «[НУР Телеком](#)») обсудили направления развития и конкуренции в сфере мобильной связи Кыргызстана.

Meetings with IBC members

April 30 – Director of [Sonora branch in Kyrgyzstan](#), **Sergey Chulnov** and IBC reviewed the current **challenges of logistics companies**.

April 30 – Representatives of IBC and [the University of Central Asia](#) discussed the concept of the upcoming **International Conference on Digital Transformation** in Central Asia.

May 8 – leadership of IBC and the mobile operator О! ([NUR Telecom LLC](#)) discussed the latest directions of development and competition in the field of mobile communications in Kyrgyzstan.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) за 29 апреля – 3 мая, а также [обзор за 6-8 мая](#) о наиболее важных изменениях в законодательстве КР.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for April 29 – May 5 and a [law review for May 6-10](#) including the most important changes in Kyrgyz legislation.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за 29 апреля – 5 мая, а также [дайджест за 6-12 мая](#): экономика, финансы, бизнес, инвестициями.

Weekly media digest

IBC presents you a weekly [media digest](#) for April 29-May 5 and [digest for May 6-12](#) on topics related to economy, business and investment.

События на 13 - 17 мая

13 мая

В Министерстве труда и социального развития пройдет заседание МРГ по трудовому законодательству КР. Начало в 15.00.

14 мая

Презентация «Словакия – Ваш надёжный партнер для бизнеса и торговли» состоится в Park Hotel Bishkek. Начало в 9:30.

17 мая

В Бишкеке состоится бизнес-форум «ШОС: расширяя границы сотрудничества».

Events for May 13 - 17

May 13

The Ministry of Labor and Social Development will host a IWG meeting on Labor legislation. Beginning at 15:00.

May 14

A presentation "[Slovakia](#), your reliable partner for business and commerce" will be held at Park Hotel Bishkek. Beginning at 9:30.

May 17

Bishkek will host a Business Forum "SCO: expanding cooperation boundaries."

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.